

Title (en)  
Ski boot.

Title (de)  
Skischuh.

Title (fr)  
Chaussure de ski alpin.

Publication  
**EP 0470383 A1 19920212 (FR)**

Application  
**EP 91111458 A 19910710**

Priority  
FR 9010078 A 19900807

Abstract (en)

The present invention relates to an alpine ski boot, comprising a lower shell part (1) and an upper (2; 14, 15) mounted pivotably on the lower shell part about a horizontal and transverse spindle. This boot is characterised in that it comprises an element (7) for stiffening the upper which is mounted so as to pivot, at its lower end, on the rear of the lower shell part (1), about a horizontal and transverse spindle (8) located at the rear of the pivoting spindle (3) of the upper (2), and means (12, 13) for providing, when in a skiing position, a removable link between the upper part of the stiffening element (7) and the rear part of the upper (2). <IMAGE>

Abstract (fr)

La présente invention concerne une chaussure de ski alpin, comportant un bas de coque (1) et une tige (2;14,15) montée pivotante sur le bas de coque, autour d'un axe horizontal et transversal. Cette chaussure est caractérisée en ce qu'elle comprend un élément (7) de rigidification de la tige qui est monté à pivotement, à son extrémité inférieure, sur l'arrière du bas de coque (1), autour d'un axe horizontal et transversal (8) situé en arrière de l'axe de pivotement (3) de la tige (2), et des moyens (12,13) pour assurer, en position de pratique du ski, une liaison amovible entre la partie supérieure de l'élément de rigidification (7) et la partie postérieure de la tige (2). <IMAGE>

IPC 1-7  
**A43B 5/04**

IPC 8 full level  
**A43B 5/04** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**A43B 5/0452** (2013.01); **A43B 5/0456** (2013.01); **A43B 5/0474** (2013.01); **A43B 5/048** (2013.01); **A43C 11/16** (2013.01)

Citation (search report)  
[A] FR 2020726 A1 19700717 - NORDICA VACCARI & C SAS

Cited by  
EP3017711A1; ITVR20090068A1; ITVR20120009A1; EP2617308A1; EP0712586A1; FR2726977A1; US5678331A; EP2885993A1;  
FR3015190A1; EP3864989A1; IT202000003110A1; EP0577925A1; FR2692447A1; US5381612A; EP0522189A1; EP2116145A3;  
ITTV20110084A1

Designated contracting state (EPC)  
AT CH DE FR IT LI

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0470383 A1 19920212; EP 0470383 B1 19941130**; AT E114421 T1 19941215; DE 69105403 D1 19950112; DE 69105403 T2 19950420;  
FR 2665617 A1 19920214; FR 2665617 B1 19930625; JP H04244101 A 19920901

DOCDB simple family (application)  
**EP 91111458 A 19910710**; AT 91111458 T 19910710; DE 69105403 T 19910710; FR 9010078 A 19900807; JP 19787091 A 19910807